

## الدكتور مهندس / محمد بن سيف الكواري

خبير بيئي ومستشار هندسي بمكتب سعادة وزير البيئة والتغير المناخي وباحث بعلوم الأرض والمناخ، وعضو بشبكة الباحثين العرب وعضو فريق الباحثين البيئيين العالمي.  
الدكتور محمد مفضّل أممي متطوع للترويج بأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة 2030، وعضوا في المجلس العالمي للبيئة الكربونية، وعضوا في المجلس العالمي للاعتماد، وعضو اللجنة الاستشارية لتحالف منظمات المجتمع المدني لدعم مبادرة الشرق الأوسط الأخضر. في عام 2021 تم اختيار الدكتور محمد عضوا في المجموعة الاستشارية المعنية بإعداد استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة 2023 – 2030.  
ألّف الدكتور محمد 23 كتاب وقام بإعداد 39 بحث علمي في المجالات العلمية والهندسية والبيئية وغيرها، كما قدم أكثر من 64 محاضرة وعرض تقديمي في مجالات بيئية وفنية عامة.  
مثّل الدكتور محمد دولة قطر في الاجتماعات والمؤتمرات الخليجية والعربية والدولية المتعلقة بالإسكان والتقييم والهندسة والبيئة بأكثر من 90 مشاركة. كما شغل الدكتور الكواري منصب رئيس وعضو في 22 لجنة محلية، وعربية وإقليمية ودولية.

### **Dr. Engineer/ Muhammad bin Saif Al Kuwari**

An environmental expert and engineering consultant in the office of HE the Minister of Environment and Climate Change, a researcher in earth and climate sciences, a member of the Arab Researchers Network and a member of the Global Environmental Researchers Team.

Dr. Muhammad is a volunteer UN Commissioner to promote the United Nations Sustainable Development Goals 2030, a member of the Global Carbon Footprint Council, a member of the Global Accreditation Council and a member of the Advisory Committee of the Alliance of Civil Society Organizations to Support the Green Middle East Initiative. In 2021, Dr. Muhammad was chosen as a member of the advisory group on preparing the Third National Development Strategy 2023-2030.

Dr. Muhammad wrote 23 books and prepared 39 papers in the scientific, engineering, environmental and other fields. He also gave more than 64 lectures and presentations in general environmental and technical fields.

Dr. Muhammad represented the State of Qatar in Gulf, Arab and international meetings and conferences related to housing, standardization, engineering and the environment, with more than 90 participations. He also served as chairman and member of 22 local, Arab, regional and international committees.